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Vážená paní Talacková,

děkuji za Váš zájem o problematiku bezdomovectví a za Vaši interpelaci. Ráda bych se vyjádřila k 

otázkám, které jste vznesla, a zároveň objasnila přístup, který v této věci jako radní pro sociální věci 

zastávám.

Zúčastnila jsem se zasedání bezpečnostní komise 9. září 2024 a dávám Vám za pravdu, že otázka 

bezdomovectví není pouze bezpečnostním problémem, ale především sociálním. Je nezbytné, aby 

řešení bylo komplexní a zahrnovalo nejen bezpečnostní opatření, ale zejména účinnou sociální 

podporu. To je také důvod, proč prosazuji vzájemné propojení všech složek – sociálních, zdravotních i 

bezpečnostních – aby bylo možné efektivně a systematicky pracovat na řešení tohoto problému.

Vnímám, že některé aspekty bezdomovectví mohou vyžadovat dílčí restriktivní opatření, avšak ta by 

měla být používána velmi omezeně a v návaznosti na sociální služby. Pouhá represe situaci nevyřeší, 

naopak může problémy ještě prohloubit. Proto kladu důraz na posílení komplexních terénních služeb, 

které jsou zaměřené na prevenci a okamžitou pomoc lidem bez domova. Tyto služby by měly být 

centrálně řízené a koordinované, aby skutečně dokázaly pomoci lidem nejen v akutní nouzi, ale také 

při hledání dlouhodobého řešení, jako je stálé bydlení. K tomu slouží také můj apel, který jsem již 

směřovala na ministerstva, vládu a ombudsmana. Dostupný i s reakcemi na tomto odkazu: 

https://sites.google.com/view/bezdomova. Považuji za zásadní, aby se stát více podílel na koordinaci 

a financování sociálně-zdravotních služeb, které pracují s lidmi v krizových situacích. V této souvislosti 

bych ráda připomněla, že Česká republika je signatářem Evropské sociální charty, která zajišťuje 

v článku 31 právo na bydlení. Toto právo není jen právní formulí, ale představuje závazek poskytovat 

občanům pomoc ve chvílích, kdy si nejsou schopni zajistit základní potřeby sami. Z tohoto pohledu je 

nutné bezdomovectví vnímat nejen jako osobní tragédii jednotlivce, ale jako problém, který musí být 

řešen na úrovni celé společnosti.

V neposlední řadě bych Vás ráda pozvala na konferenci, kterou k této problematice organizujeme ve 

spolupráci s kanceláří zmocněnkyně pro lidská práva. Konference se bude konat 19. prosince 2024 v 

Lichtenštejnském paláci a budeme na ní diskutovat možnosti decentralizace a dlouhodobého a lidsky 

důstojného řešení bezdomovectví. Věřím, že toto setkání přinese nové pohledy a konkrétní kroky ke 

zlepšení situace.

Budu velmi ráda, když se této konference zúčastníte.

S pozdravem,

Ivana Antalová

Radní MČ Praha 1
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Praha 1 a občané 
bez přístřeší

2024

10–15 hod.

Konference Prahy 1 a kanceláře vládní zmocněnkyně pro lidská 
práva probíhá ve spolupráci s organizací Místní místním.

Na akci vystoupí Tomáš Klus & Miroslav Kanči. 

Záštitu nad akcí převzala Klára Šimáčková Laurenčíková, vládní 
zmocněnkyně pro lidská práva a Ivana Antalová, radní Prahy 1.

Lichtenštejnský palác


